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Vážení spoluobčané,

asi  všichni  s netrpělivostí 
očekáváme jaro, které si v letošním 
roce  dává na čas,  aby mohly  být 
zahájeny práce na obnově majetku 
města  poškozeného  povodní, 
především  pak  na  obnově 
komunikací. 

Přes  zimní  měsíce  bylo 
pokračováno  na  výstavbě 
kanalizace, lávek a opravě mostů. 
V průběhu  prvního  pololetí 
letošního  roku  bude  dokončena 
výstavba splaškové kanalizace. Do 
prázdnin bychom měli mít osazeny 
všechny lávky (v Údolí – u náhonu 
a  u  Fialů,  u  Chrousta,  sběrných 
surovin,  obecního  domu,  školy, 
fary,  Šance,  Janáčků,  Kopalů, 
Prádeho)  a  opraveny  všechny 
mosty  (u  mlýna,  Vlnapu, 
Mysliveckého zátiší a Interiéru). Do 
konce  roku  očekáváme  provedení 
opravy  místních  komunikací  (ul. 

Luhová, Příčná, Na kopečku, Nábřeží, Jabloňová, Luční), včetně oprav břehových zdí.
Krajská  správa  silnic  v letošním  roce  zrealizuje  opravu  břehové  zdi  pod  kostelem,  včetně  obnovy 

komunikace od lékárny po poštu.  Stavební  práce by měly být  zahájeny na přelomu měsíce  dubna a května.  
Podmínkou je, aby Krajská správa před uzavírkou zajistila opravu komunikace vedoucí od pošty, kolem 

nádraží ke sběrným surovinám.
Pokračovat budou také práce na obnově břehů a břehových zdí v majetku Povodí Labe.
Letošní rok tak bude pro nás všechny velice obtížný. Musíme počítat s komplikacemi především v pohybu 

po městě – zvýšení počtu uzavírek místních 
komunikací  (oprava strategických mostů u 
mlýna  a  u  Mysliveckého  zátiší,  obnova 
komunikací)  prodlouží  objízdné  trasy  a 
některá  místa,  na  určitý  čas,  zůstanou 
nepřístupná.  Zvýšený  pohyb  stavebních 
strojů  a  těžkých  nákladních  aut  se 
stavebním  materiálem,  uzavírky  částí 
místních komunikací, neprůjezdné mosty a 
úplná uzavírka silnice od mostu u mlýna po 
poštu,  to  vše  bude  mít  vliv  na  dočasné 
zhoršení podmínek pro život v našem městě. 

Věřím,  že  se  nám  v letošním  roce 
podaří v rámci obnovy majetku poškozeného 
povodní tyto podmínky zásadně zlepšit. 
Pavel Lžičař, starosta 
7.  ledna  2013  zahájila  provoz  nová, 
netrpělivě  očekávaná,  mateřská  škola.  Na 
fotografii   je  zachycen  již  běžný  provoz 
v těchto nových prostorách.
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Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod

Středa 7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Budova MěÚ je otevřena i   mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době od 8.00 do 13.00 

hodin.  Protože však pracovníci  v těchto dnech absolvují  školení,  vyřizují  záležitosti  i  mimo budovu MěÚ, nebo 
zpracovávají agendu nutnou pro vydání rozhodnutí. Doporučujeme občanům přednostně využívat úředních dnů, 
případně si návštěvu s pracovníkem dohodnout předem.

Od září roku 2011 funguje nový informační systém v naší obci. Prostřednictvím krátkých SMS zpráv vás 
informujeme o důležitých událostech v obci. Pokud máte zájem o zasílání těchto SMS zpráv, je potřeba k nám 
doručit  číslo  vašeho mobilního telefonu,  a  to  buď  telefonicky  na čísla  482 360 447 a    482 360 431,  nebo 
prostřednictvím  e-mailové  pošty  zaslané  na  knihovna@raspenava.cz,    mesto.raspenava@raspenava.cz  ,  nebo 
vyplněním dotazníku na www stránkách obce. Pro správné fungování systému, je nutné, nahlásit každou změnu 
telefonního čísla. Od roku 2012 je též možné rozesílání informativních e-mailů - registrace na www stránkách obce.

Podatelna, knihovna

Lžičař Pavel - starosta
telefon: 482 360 432
email: pavel.lzicar@raspenava.cz
Hanzl Jaromír – místostarosta
telefon: 725 076 524, 482 360 433
email: jaromir.hanzl  @raspenava.cz  
Sedláčková Kateřina, Ing. – tajemnice
telefon: 482 360 430
email: katerina.sedlackova@raspenava.cz
Lipenská Jana – podatelna, sociální věci, správa majetku
telefon: 482 360 431
email: jana.lipenska@raspenava.cz
Hrdinová Eva – vedoucí ekonomického oddělení
telefon: 482 360 440
e-mail: eva.hrdinova@raspenava.cz 
Beranová Ladislava – mzdy a poplatky
telefon: 482 360 444
e-mail: ladislava.beranova@raspenava.cz
Kožariková Věra - pokladna
telefon: 482 360 441
e-mail: vera.kozarikova@raspenava.cz
Sýkorová Ivana – fakturace, poplatky za odpady

telefon: 482 360 443
e-mail: ivana.sykorova@raspenava.cz
Gondkovský Ludvík, Ing. – správa majetku, pozemky
telefon: 482 360 446
e-mail: ludvik.gondkovsky@raspenava.cz 
Bc. Nosková Soňa – stavební úřad, životní prostředí, 
silniční správní úřad
telefon: 482 360 450
e-mail: sona.noskova@raspenava.cz
Polčáková Zuzana – stavební úřad
telefon: 482 360 451
e-mail: zuzana.polcakova@raspenava.cz
Horčičková Iveta – stavební úřad, životní prostředí, 
silniční správní úřád
telefon: 482 360 448
e-mail: iveta.horcickova@raspenava.cz
Kasalová Jaroslava – matrika, evidence obyvatel
telefon: 482 360 449
e-mail: jaroslava.kasalova@raspenava.cz
Čapková Radka -Městská knihovna a informační centrum
telefon: 482 360 447
e-mail: knihovna@raspenava.cz
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Kontakty na pracovníky MěÚ

Informace z městského úřadu 

Vážení spoluobčané, dovoluji si vás pozvat na 2. veřejné zasedání zastupitelstva města,

které se uskuteční ve středu, 20. března 2013 v 17.00 hodin v zasedací místnosti MěÚ

Program: Rozpočet na rok 2013

Pavel Lžičař

starosta

http://www.raspenava.cz/
mailto:knihovna@raspenava.cz
mailto:jaroslava.kasalova@raspenava.cz
mailto:iveta.horcickova@raspenava.cz
mailto:zuzana.polcakova@raspenava.cz
mailto:sona.noskova@raspenava.cz
mailto:ludvik.gondkovsky@raspenava.cz
mailto:ivana.sykorova@raspenava.cz
mailto:vera.kozarikova@raspenava.cz
mailto:ladislava.beranova@raspenava.cz
mailto:eva.hrdinova@raspenava.cz
mailto:jana.lipenska@raspenava.cz
mailto:katerina.sedlackova@raspenava.cz
mailto:jaromir.hanzl@raspenava.cz
mailto:jaromir.hanzl@raspenava.cz
mailto:pavel.lzicar@raspenava.cz
mailto:mesto.raspenava@raspenava.cz


Začátkem září vstoupil žákovský parlament ZŠ 
Raspenava do třetího roku svého fungování. Byli zvoleni 
noví zástupci tříd 4. až 9. ročníku, kteří se krátce po 
svém jmenování do funkce vrhli do práce. První velkou 
akcí,  které  se  zástupci  našeho parlamentu zúčastnili, 
bylo listopadové setkání 40 základních škol z celé České 
republiky  na  půdě  Poslanecké  sněmovny  Parlamentu 
ČR  v Praze.  Žáci  měli  kromě  představení  svých 
nejzdařilejších školních projektů možnost  besedovat  s 
některými poslanci - např. doc. RNDr. Annou Putnovou, 
Ph.D.,  MBA  nebo  Jiřím  Šlégrem.  Děti  se  politiků 
nezalekly  a  kladly  jim mnohdy  dost  zapeklité  dotazy. 
Naši zástupci Denisa Maturová a Jakub Kulda si kromě 
cenných zkušeností a zážitků přivezli také inspiraci pro 
další  práci  našeho  parlamentu.  V prosinci  se 
parlamenťáci  věnovali  prosazování  nápadů a  námětů, 
které  v průběhu roku sbírají  od  svých  spolužáků.  Po 
dohodě  s panem  ředitelem  se  jim  podařilo  prosadit 
ranní pouštění hudby do školního rozhlasu. Zatím se 
ranní  hudební  doprovod  setkává s pozitivními  ohlasy. 
Pouze učitelé, kteří vykonávají nad žáky ranní dohled, 
někdy  nestačí  žasnout  nad  tím,  co  je  v současné 
populární  hudbě  možné  :-).  Začátkem  ledna  jsme  s 
parlamenťáky  stihli  zorganizovat  školní  volbu 
prezidenta.  Hlasovali  žáci  6.  až  9.  ročníku,  volbám 
předcházelo představení jednotlivých kandidátů v rámci 
výuky  občanské  výchovy.  Vítězem  voleb  se  stal 
jednoznačně Vladimír Franc, který získal 34 z celkových 
82 platných hlasů. O tom, že děti vnímají naše politiky 
zcela odlišně než my dospělí, vypovídá i umístění nově 
zvolené  hlavy  státu,  pana  Miloše  Zemana.  V naší 
žákovské  volbě  obdržel  pouhé  2  hlasy.  Kompletní 
výsledky  žákovské  volby  si  můžete  prohlédnout  na 
webových  stránkách  školy  v sekci  žákovského 
parlamentu. 

V průběhu  ledna  jsme  se  začali  důkladně 
připravovat na velmi důležitou akci, o které jsem Vás 
informoval v některém z předchozích vydání Zpravodaje. 
Jednalo  se  o  otevření  Konzultačního  centra  pro 
žákovské  parlamenty,  které  otevíráme  ve  spolupráci 
s Centrem pro demokratické učení o.s. v rámci projektu 
„Model respektujícího žákovského parlamentu“- reg. č. 
CZ.1.07/1.2.00/14.0027.  Tento  program  je 
spolufinancován  z  Evropského  sociálního  fondu  a 

státního  rozpočtu  České  republiky.  Centrum  bude 
nabízet  své  služby  všem  základním  školám 
v Libereckém  kraji.  Záštitu  nad  fungováním  centra 
převzala  paní  Alena  Losová,  členka  rady  Libereckého 
kraje pro rezort školství, mládeže a zaměstnanosti. Na 
slavnostním  otevření  ve  čtvrtek  7.  února  2013  jsme 
kromě  třiceti  pedagogů  z dvaceti  základních  škol 
Libereckého  kraje  přivítali  také  místostarostu 
Raspenavy pana Jaromíra Hanzla,  vedoucího oddělení 
vzdělávání  a  koncepcí  Krajského  úřadu  Libereckého 
kraje  Mgr.  Karla  Bártu,  nebo  ředitelku  krajského 
inspektorátu  České  školní  inspekce  PaedDr.  Danu 
Rozkovcovou.  Slavnostní  otevření  se  dle  reakcí 
účastníků  vydařilo,  další  setkání  koordinátorů 
žákovských parlamentů plánujeme na 16. května 2013. 
Podrobnější informace k otevření Konzultačního centra 
najdete  v samostatném  příspěvku  mé  kolegyně  Mgr. 
Libuše Gondkovské. 

Na závěr mého článku bych rád za naši školu 
poděkoval lektorskému týmu Centra pro demokratické 
učení  o.  s.,  který  nám  v průběhu  uplynulých  tří  let 
pomáhal  s rozjezdem našeho  žákovského  parlamentu, 
průběžně  nás  motivoval  a  s jeho  pomocí  jsme  náš 
parlament dostali na takovou úroveň, že můžeme naše 
získané zkušenosti předávat jiným školám.  V případě, 
že se o činnosti našeho žákovského parlamentu chcete 
dozvědět více informací, podívejte se na webové stránky 
školy  www.skolaraspenava.cz  do  sekce  „žákovský 
parlament“. 

Mgr. Petr Kozlovský, koordinátor žákovského parlametu

V parčíku  před  hlavní  budovou  raspenavské 
základní  školy  stojí,  co  paměť  starší  raspenavské 
generace  sahá,  žulový  pamětní  kámen.  Má  bohatou 
historii. Mladší a nejmladší obyvatelé Raspenavy, pokud 
si  alespoň  trochu  všímají  svého  okolí,  jistě  vědí,  že 
obsahoval desku, upomínající na osvobození Raspenavy 
v roce 1945.  Ti  starší  si  možná pamatují,  že  na něm 
kdysi  bývala  jiná  deska,  která  připomínala  další 
událost-dvouletku  (pro  osvěžení  paměti  starších  a 
poučení mladších - jednalo se o dvouletý hospodářský 
plán  z let  1947  a  1948.  Jen  ti  nejstarší  naši 
spoluobčané,  kteří  v Raspenavě  prožívali  své  dětství 
před 2.sv. válkou a za ní, si ještě pamatují, proč zde byl 
pomník  vůbec  umístěn  -  byl  vztyčen  v roce  1932  na 
paměť  významného raspenavského občana 1.  čtvrtiny 
20.st.,  akademického  malíře  Wenzela  Franze  Jägera, 
který pro velké množství jizerskohorských námětů bývá 

nazýván malířem Jizerských hor. Narodil se 4. dubna 
1861 v rodině větrovského řezníka a hostinského a jeho 
matka  byla  Češka.  Absolvoval  učitelský  ústav 
v Trutnově  a  stal  se  učitelem  výtvarné  výchovy  na 
raspenavské  měšťanské  škole  (2.  stupeň  základní 
školy). V roce 1884 se oženil s Marií, dcerou textilního 
továrníka  z Luhu  Josefa  Antona  Richtera,  v jehož 
továrně  dnes  sídlí  německé  firmy  Steinel  a  Müller. 
Tchán umožnil Jägerovi vystudovat malířskou akademii 
a nechal jeho rodině postavit honosnou vilu s ateliérem 
v Raspenavě  Na  Kopečku,  ve  které  po  2.  sv.  válce 
dlouhá  léta  bydlela  rodina  sochaře  a  učitelky 
Jeriových.V současné  době  se  pomník  vrací  svému 
původnímu  účelu,  tzn.  že  bude  opět  připomínat 
Jägerovu osobnost.

Jaroslav Černý, kronikář
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Žákovský parlament ZŠ Raspenava zahájil 3. sezónu své činnosti 

Historie pomníku před raspenavskou školou



Ve  čtvrtek  7.  2.  bylo  v naší  základní  škole 
slavnostně otevřeno Konzultační centrum pro žákovské 
parlamenty Libereckého kraje. Předcházela mu spousta 
práce, na které se podíleli členové našeho žákovského 
parlamentu, učitelé i vedení školy. Bylo potřeba vylepšit 
výzdobu, připravit  program a občerstvení pro všechny 
přihlášené hosty. Jak se blížil termín otevření, stoupala 
i nervozita a obavy, aby vše dobře dopadlo. A ve čtvrtek 
ve 13:00 hodin to vypuklo.

Pozvání  na  otevření  KCP  přijalo  28 
pedagogických  pracovníků  z  20 různých  základních 
škol, přijeli také hosté z ČŠI a z KÚ Libereckého kraje. 
Město  Raspenava  zastupoval  pan  místostarosta. 
V úvodu se  dozvěděli  informace  o  škole,  seznámili  se 
s projektem  RŽP  a  členové  parlamentu  vystoupili 
s prezentací  činnosti  naší  Smědavské  lupy.  Potom 
následovala  krátká  přestávka  na  občerstvení  a  po  ní 
pracovní dílny, ve kterých řešili učitelé, co jim v práci 
parlamentů  pomáhá  ,  co  se  už  osvědčilo  a  kde  by 
naopak  pomoc  a  podporu  uvítali.  Vytvořené  výstupu 
budou učitelům rozeslány na emailové adresy.
V závěru  byly  zúčastněným  učitelům  předány 

metodické  materiály,  které  byly  vytvořeny  v rámci 
projektu RŽP. Účastníci materiály dostali pro své školy 
zcela  zdarma.  Setkání  bylo  ukončeno  po  15.  hodině. 
Účastníci  setkání  si  mohli  prohlédnout budovu školy. 
Doprovod  s výkladem  si  připravili  dva  členové  
parlamentu. 

Otevření našeho centra proběhlo úspěšně a my 
se  budeme  těšit  na  další  spolupráci  a  setkávání 
žákovských parlamentů.
                                            
Mgr. Libuše Gondkovská, učitelka ZŠ

Střední  průmyslová  škola 
textilní  v Liberci  připravila 
v tomto  školním  roce 
prezentaci  své  školy 
formou interaktivních dílen 
pro žáky 8. a 9. tříd.
Využili  jsme  této  nabídky, 
protože  školy  nabízí  obory 
spíše  pro  dívky.  A  dívky 
také na exkurzi vyjely. Náš 
program začínal od 9 hodin 
a zúčastnila se ho většina 
dívek z 8. a 9. ročníků. Pod 
vedením  pedagogů  a 
studentů  SPŠT  si  mohly 
dívky  vyzkoušet  textilní 
techniky  plstění  a 
uměleckého  tkaní,  ušít 
jehelníček či vyrobit panenku, zahrát si na návrháře a 
aranžovat postavu, zhlédnout módní přehlídku a samy 
si  modely  také  vyzkoušet.  Zároveň  bylo  možné 
prohlédnout si dílny a dozvědět se informace týkající se 
studia na této škole.

Dívky se rozdělily do skupin podle vybrané dílny a náš 
program začal. Během dopoledne se rozdělené skupiny 
sešly u předváděcího mola, aby si mohly prohlédnout 
modely vytvořené studenty a předvedené členy kroužku 
modelingu a 4. ročníku.
Dopoledne rychle uteklo. Děvčata se dozvěděla spoustu 
informací,  které  jim  určitě  pomohou  při  dalším 
rozhodování o jejich budoucím povolání, což je důležité, 
protože  celková  nabídka  oborů  pro  dívky  je  daleko 
menší  než  pro  chlapce.  Zároveň  si  mohou  děti  na 
vlastní  kůži  vyzkoušet,  zda  by  jim  toto  studium  a 
činnosti s tím spojené vyhovovaly.
Mgr. Libuše Gondkovská, učitelka ZŠ

KADEŘNICTVÍ VĚRUŠKA
Věra Pechnáčová; Nádražní 598; Hejnice

Telefon: 737 314 250
Pracovní doba:

Pondělí – Pátek   8:00 h – 16:00 h. nebo dle objednávek (v Úterý  pánské)

Kadeřnictví umístěno v panelovém domě, 

pár metrů od autobusové a vlakové zastávky.
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Naše škola se stala konzultačním centrem pro žákovské parlamenty

Interaktivní den v SPŠT 23. 1. 2013

Reklama



V úterý 5.  února 2013 se 
v budově 1. stupně základní školy 
konal  zápis  do  1.  ročníku  pro 
školní  rok  2013/2014.  Přišlo 
celkem  37  dětí  se  svými  rodiči. 
Každý  prošel  zápisem  u  paní 
učitelky,  kde  měl  za  úkol  splnit 
několik  jednoduchých  úkolů  a 
nakreslit  obrázek.  Ve  vedlejší 
učebně potom došlo k samotnému 
zápisu  dítěte.  Všichni  budoucí 
prvňáčci  si  také  domů  odnesli 
malou vzpomínku na  svůj  zápis  v  podobě  pamětního 
listu, šikovného stojánku na tužky, který jim vyrobily 
děti ze školní družiny a několika rad, co by ještě před 
nástupem do první třídy měli zvládnout a jak si správně 
vybrat školní tašku.

Novinkou letošního zápisu byla účast  učitelek 
mateřské  školy.  Ty  přišly  především  "podpořit  svoje 
děti" z mateřské školy a také se podívat, jak jim to u 
zápisu jde. Abychom dětem zkrátili  dobu čekání (když 

byly všechny paní učitelky obsazené), připravila pro ně 
paní školnice drobné hry a hříčky pro zábavu.

Vzhledem k tomu, že jsme zapsali 37 budoucích 
žáků,  vypadá  to  v  tuto  chvíli,  že  bychom  v  příštím 
školním roce mohli otevřít dvě první třídy. Záleží však 
ještě  na tom, kolik  rodičů bude  pro své  děti  žádat  o 
odklad školní docházky. Jen připomínám, že o odklad 
školní  docházky  je  nutné  požádat  nejpozději  do  31. 
května  2013  a  k  žádosti  je  třeba  přiložit  doporučení 
pedagogicko-psychologické  poradny  a  doporučení 
lékaře.
Mgr. Petr Chvojka, ředitel ZŠ

Naše škola se  v roce 2012 - 2013 zapojila  do 
tohoto projektu. Jeho 
cílem je zefektivnění a 
zatraktivnění  výuky 
ve  fyzice,  chemii, 
přírodopisu  a 
zeměpisu.  Za  naši 
školu se zapojily paní 
učitelky: 
Vondráčková, 
Prokopová, Kočovská, 
Vlková a Lipenská.

Naše  paní 
učitelky  se  na  školeních  ve  Frýdlantu  učí  pracovat 
s novým  výukovým  prostředím  společnosti  PASCO  – 
SPARK. Jedná se o měření dat různými senzory (teplota, 
tlak,  nadmořská  výška,  měření  proudu,  napětí,  síly, 

oxidu  uhličitého,  apod.),  jejich  zobrazován, 
zaznamenávání a možnost dalšího zpracování.

V průběhu  vyučování  si  žáci  ověří  a  potvrdí 
získané teoretické znalosti při praktických cvičeních.
Na fotografiích jsou 
žáci  6.  třídy,  kteří 
měří  teplotu 
vzduchu,  sněhu, 
nadmořskou  výšku 
a  atmosférický  tlak 
a  jejich  vzájemné 
ovlivňování.

Radka  Prokopová, 
učitelka ZŠ

Skupinka chlapců a  dívek 6.  –  9.  ročníku se 
zapojila  do  celostátní  čtyřkolové  soutěže,  ve  které  jde 
hlavně o fyzikální hraní a experimentování.

Pojmenovali  se  Svišťáci,  vymysleli  pokřik  i 
vlajku.  Hledali  na  internetu  historii  vývoje 
elektromotorů  a  informace  ze  štítků  na  nich.  

Nejaktivněji  zapracovali  Vít  Kopecký,  Míša 
Přibová, Darina Lamačová, Otta Kučera, Marek Mak a 

Tomáš Heitzer.
Praktickým úkolem lednového kola bylo sestavit 

monopolární  elektromotorek.  Nejvíce  trpělivosti  
a nejšikovnější ruce měli Marek, Tomáš a Jirka Diviš.

Únorovým tématem jsou teploměry. Jakpak se 
s ním Svišťáci popasují?

Jaroslava Vondráčková, učitelka ZŠ
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Experiment ve výuce na základních školách Frýdlantska

Pohár vědy – Nobel 2013



Reklama  ceník                                         Žádosti   o  zveřejnění
Celá strana - A4            600 Kč         reklamy  nebo  inzerce
Polovina strany – A5    400 Kč          přijímá podatelna MěÚ
Čtvrtina strany – A6     250 Kč          osobně nebo prostřed-
Menší plocha                 150 Kč         nictvím telefonu, faxu
                                                           nebo elektronické pošty.
Inzerce  ceník                                           Tel.: 482 360 431
Inzerát do 15 slov                50 Kč         Fax: 482 319 229
Inzerát do 30 slov             100 Kč          E-mail: mesto.raspenava@raspenava.cz

Dovolte  mi  pozvat  vás  do  nově 
zrekonstruovaného kina Hejnice,  které od konce roku 
2012  disponuje  digitální  technikou  pro  promítání 
aktuálních  filmů  v nabídce  distribučních  společností. 
Kino  Hejnice  je  jedno  z posledních  dvou  kin  zde  na 
Frýdlantsku a svou digitalizací se v současné době stalo 
jediným funkčním kinosálem, kde můžete vidět novinky 
české i světové kinematografie na velkém plátně. 

Kino nabízí shlédnutí filmů ve 2D provedení, 2K 
rozlišení  se  zvukem  DOLBY  Digital  7.1.  Velikou 
výhodou  digitalizace  našeho  sálu  je  to,  že  se  nyní 
mohou  uvádět  skoro  všechny  filmové  premiéry 
v prvních  dnech  republikového  uvedení  v kinech. 
Odpadá tak několikaměsíční zpoždění oproti libereckým 
multikinům, jak to bylo doposud. Výhodou pro místní 
obyvatele celého Frýdlantska je jistě to, že vstupné se 
většinou pohybuje mezi 70 a 100 korunami, což je proti 

libereckým cenám 170 – 200 Kč jistě rozdíl.

V nejbližší době čeká hejnické kino také výměna 
sedaček  za  moderní  křeslové  posezení,  které  jistě 
přispějí  k pohodlí  našich  diváků.  Program  kina  a 
mimořádné akce (sportovní přenosy, přenosy koncertů 
apod.)  najdete  na  webu  www.mestohejnice.cz v sekci 
KINO.  Aktivnější  komunikaci  a  nabídku  najdete  na 
Facebooku  –  Kino  Hejnice.  Zájemci  o  zasílání 
pravidelného  měsíčního  programu kina  v elektronické 
podobě  si  o  něj  mohou  napsat  na  e-mail 
jaroslav.demcak@mestohejnice.cz .  Speciálně bych vás 
rád  pozval  na  přenos  legendárního  koncertu  skupiny 
QUEEN z Maďarska z roku 1986, který budeme uvádět 
v pátek 15. března od 20 hodin. 

Těšíme se na vaši návštěvu u nás v sále. J. Demčák, 
kino Hejnice.
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Reklama a inzerce v Raspenavském zpravodaji

Jaro v Raspenavě

Digitalizované kino Hejnice znovu promítá

http://www.mestohejnice.cz/
mailto:jaroslav.demcak@mestohejnice.cz
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Raspenavští turisté zvou



Jelikož  je  zatím  národní  házená  stále  spíše 
venkovním  sportem,  bylo  kdysi  zimní  období  pro 
házenkáře  tzv.  okurkovou  sezonou.  Tedy  určitým 
časovým úsekem, ve kterém se toho v tomto sportu moc 
nedělo.  Někteří  nedělali  vůbec  nic,  ti  aktivnější  se 
alespoň věnovali ryze zimním sportům. Ta doba je však 
daleko za námi. V současné době jsou již podmínky pro 
zimní přípravu skoro u všech oddílů na poměrně dobré 
úrovni. Proto se pořádá řada halových turnajů a konají 
se také zimní halové poháry. Takže v nynější době si už 
házenkáři od toho svého sportu ani moc neodpočinou. 
Výjimkou  nejsou  ani  členové  oddílu  národní  házené 
Jiskra Raspenava o.s..

    Již od začátku listopadu zahájila všechna družstva 
oddílu pravidelné tréninky v naší sportovní hale, kde se 
scházela 2-3x týdně. Náplní tréninků však nebyla jen 
házená,  ale  také  další  halové  sporty,  jako fotbálek či 
florbal. Házená se však nemohla vynechat už z důvodu 
toho,  že  se  především  družstvo  mužů  muselo 
připravovat na sérii halových turnajů.

    Hned první lednový víkend totiž zajížděli naši muži 
do  Žatce,  kde  se  konal  osmifinálový  turnaj  Českého 
poháru.  Ze  šesti  účastníků  obsadilo  naše  družstvo 
konečné čtvrté místo a to i přes skutečnost, že čtyřikrát 
prohrálo  a  pouze  jednou  zvítězilo.  Tento  turnaj  jsme 
ovšem pojali jako možnost dobré přípravy na jarní část 
mistrovské soutěže a tak jsme si žádné velké ambice na 
nějaké lepší umístění ani nedělali.

    Na  přelomu  ledna  a  února  uspořádal  náš  oddíl 
tradiční,  již  5.  zimní  oddílové  soustředění,  které  se 
tentokrát  uskutečnilo  na  chatě  “Zákoutí“  na  Jizerce. 
Této  akce  se  zúčastnilo  celkem 20 členů  a  příznivců 
oddílu.  Hlavní  náplní  soustředění  bylo  především 
běžecké  lyžování,  pobyt  na  čerstvém vzduchu  a  také 
stmelování  kolektivu.  Celá  akce  se  vyvedla  a  všichni 
účastníci byli spokojeni a to mimo jiné také proto, že 
jsme měli vynikající stravu. O tu se již tradičně staral 
mistr kuchařský, pan Pepa Ozaňák, za což mu všichni 
účastníci  ještě  jednou děkují.  Další  velké  poděkování 
patří také panu Jiřímu Horáčkovi (on ví za co)!!!!

    V sobotu 9. února se naše oslabené družstvo mužů 
zúčastnilo  tradičního  halového  turnaje  v Lázních 
Bělohrad.  I  přes  absenci  několika  útočníků  si  ovšem 
nevedlo vůbec špatně. V silné konkurenci osmi ligových 
družstev,  jsme obsadili  konečné 4.místo,  což musíme 
považovat za úspěch. Zde je potřeba našim hráčům za 
předvedené výkony poděkovat.

    Poměrně hůře však dopadlo naše družstvo mužů na 
tradičním  halovém  fotbalovém  turnaji,  který  pořádal 
Jokers  Frýdlant  v raspenavské  sportovní  hale.  I  přes 
značnou snahu obsadilo ve své skupině poslední šesté 
místo a v konečném pořadí pak předposlední, jedenácté, 
místo.

    Do konce března bude nyní veškerá příprava všech 
našich družstev probíhat v hale. Družstvo žen ještě čeká 
halový  turnaj  v Červeném  Kostelci  a  muži  se  možná 
zúčastní  tradičního  jarního  turnaje  v  Krčíně.  To  by 
měla  být  poslední  příprava  před  jarní  částí 
mistrovských soutěží.

    Mistrovská  utkání  čekají  letos  na  naše  družstva 
nezvykle brzy. Již týden po velikonocích  totiž dohrávají 
svá odložená utkání z podzimu družstva žen a mužů B. 
No  a  v polovině  dubna  pak  začínají  soutěže  všechna 
ostatní  družstva.  Tak  to  pak  bude  probíhat  každý 
víkend až do začátku měsíce června, kdy se s konečnou 
platností  rozhodne  o  umístění  našich  družstev 
v mistrovských soutěžích.

   Celá sezona 2012/13 pak vyvrcholí na našem hřišti 
ve dnech 7.- 9. června. V tomto termínu totiž bude náš 
oddíl  pořádat  Pohár  ČR  v kategorii  starších  žákyň, 
kterého se zúčastní také naše družstvo.

   Přejme proto všem našim družstvům, ať se jim v jarní 
části všech soutěží daří co nejlépe a svými výkony ať 
potěší všechny naše příznivce a fanoušky!!!!

 
Vladislav Kobera, jednatel oddílu NH

Že  nevíte  o  její  existenci  v Raspenavě? 
Donedávna  jsem  taky  nevěděl.  Najdete  ji   na  cestě 
z Raspenavy do Pekla pár desítek metrů zpět od lavičky 
s informační tabulí s fotografiemi a povídáním o historii 
Pekla.  Parta  čtyř  chlapů  se  pustila  už  loni  do  její 
obnovy. Odbahnili ji, zpřístupnili cestičku k ní, vyrobili 
první odtoky a lavičku. Letos v únoru, vlastně před pár 
dny,  v  práci  pokračovali   –  předělali  odtoky,  vyrobili 
nové přítokové žlábky a ukazatel směru k „místu činu“, 
postavili stříšku nad studánkou a znovu uklidili okolí. 
Ostatně  -  oni  by  vám  to  popsali  lépe  než  já.  Kdo? 
Milovníci přírody. Důchodce, šachista a rybář František 
Čermák, zedník a fotbalový brankář Petr Mussil, zedník, 
myslivec a všeuměl  Herbert Vancl a důchodce, truhlář 
 Antonín Vaščuk.  Jména jsem uvedl  podle  abecedy,  i 
když  předpokládám,  že  se  kvůli  osobním podílům na 
díle  budou  hádat.  Smyslem  práce  podle  nich  byl 
 jednoduchý - vytvořit poklidné posezení procházejícím 
poutníkům, nabídnout doušek čisté vody, zkrátka něco 

udělat a nejen kritizovat co všechno „by se mělo“ … . 
V poslední  fázi  budou  potřebovat  pomoc.  Kdyby 
kompetentní  lidé  na  radnici  zařídili  rozbor  vody  a 
certifikát o její pitelnosti. Ale s tím si určitě tihle chlapi 
poradí taky. Že? 

V té stříšce mě osobně zaujal  instalovaný věšáček – na 
hrníček, kabát, vestu, košili, … Je tam zkrátka hezky a 
mile a není to úplně u cesty.…
Povídání tvůrců zapsal 15. února 2013 Petr Verner 
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Stručné informace o činnosti oddílu národní házené

Stříbrná studánka je znovu stříbrná



Centrum  Mateřídouška  o.  s.  v Hejnicích 
organizovalo  dotazníkový  projekt  na  zjištění 
spokojenosti  či  nespokojenosti  obyvatel  frýdlantského 
výběžku. Cílem této práce bylo zjistit,  co by obyvatelé 
změnili ve svém bydlišti, co jim nejvíce chybí, s čím jsou 
nespokojeni,  nebo  naopak  spokojeni,  ale  také  jestli 
vůbec mají zájem a chuť něco měnit.  

Pro projekt bylo vytvořeno 250 dotazníků, které 
byly  náhodným  výběrem  rozdány  obyvatelům 
frýdlantského výběžku.  Výsledná práce zahrnovala 16 
obcí a měst a na dotazníky odpovědělo celkem 99 mužů 
a  151  žen  o  průměrném  věku  40-ti  let. Dotazník 
obsahoval  13 otázek týkající  se  nejzákladnějších věcí, 
které by mohli obyvatele frýdlantského výběžku trápit. 
Např.:  doprava,  zdravotnictví,  bezpečnost,  práce, 
školství, aktivní a kulturní vyžití.

Každá  obec  a  město  bylo  samostatně 
vyhodnoceno  a  na  závěr  bylo  provedeno  shrnutí  a 
závěrečná  zpráva  spokojenosti  obyvatel  frýdlantského 
výběžku.

Můžeme  říct,  že  obyvatelé  frýdlantského 
výběžku  jsou  spíše  nespokojeni  ve  svých  bydlištích. 
V oblasti  zdravotnictví  jim  nejvíce  chybí  porodnice  a 
dětské  oddělení.  Pro  svou  bezpečnost  by  obyvatelé 
uvítali více policejních hlídek ve svém bydlišti. V otázce 
školství jsou lidé celkově nespokojeni, a to jak v jeslích, 
školkách  i  školách.  Nejvíce  jsou  však  obyvatelé 
nespokojeni  s pracovní  příležitostí,  která  tu  není 
opravdu  žádná!  Co  se  týče  aktivního  vyžití,  jsou 
obyvatelé  také  nespokojeni  a  shodují  se,  že  ve 
frýdlantském  výběžku  nejvíce  postrádají  koupaliště  a 
poté dětská hřiště. Naopak jsou ale obyvatelé spokojeni 
s dopravní  obsluhou,  poradenskými  službami, 
obchodem a zásobováním a s kulturním vyžitím. (Viz. 
graf č:1)

V otázkách čistoty a informovanosti obcí a měst 

jsou  obyvatelé  částečně  spokojeni,  ale  v otázce 
odpočinku  na  čerstvém  vzduchu  jsou  naprosto 
spokojeni. V otázce odpadů je také všechno v pořádku. 
Obyvatelé  nemají  žádné  výhrady,  mají  možnost  třídit, 
kontejnery  mají  v dostatečné  blízkosti  a  jsou  i 
pravidelně vyváženy.
Druhou  částí  projektu  bylo  informovat  starosty 
jednotlivých obcí a měst o tomto projektu, a zjistit zda 
sami něco takového pro svou obec nebo město dělají.

Všech 16 starostů bylo osobně nebo telefonicky 
informováno  o  průběhu  této  akce  a  většina  nám 
potvrdila, že nic podobného nedělají, ale měli by zájem 
v něčem takovém spolupracovat. 

Závěrem bychom chtěli říci, že jsme si vědomi 
nízkého počtu dotazníků pro celý frýdlantský výběžek, 
ale tento projekt byl pilotní a měl ukázat, jestli mají lidé 
vůbec zájem a chuť něco měnit. Určitě bychom chtěli 
v tomto projektu hlouběji a rozsáhleji pokračovat, a to i 
za spolupráce místních starostů a třeba i Vámi.

Grafč.1: spokojenost obyvatel frýdlantského výběžku

V Hejnicích  8.  2.  2013                                                  
Ing. Miroslava Kysilková

V  polovině  prosince  se  členové  Zálesáku 
zúčastnili  tradiční  předvánoční  víkendové  akce  na 
Piktychu  v  Libverdě.  Opět  se  tam  sešli  s  oddíly 
Radovánka z Liberce a Zbojníci z Osečné. 

Sjeli  jsme  se  v  pátek  večer,  kdy  proběhlo 
seznámení s celou akcí a pak se hrály různé hry. Hlavní 
program byl jako obvykle v sobotu, kdy jsme se nejprve 
vypravili do přírody. Šli jsme přes Libverdu do Lužce a 
Pekla a pak přes Obří sud zpět na Piktych. Cestou děti 
plnily  různé  úkoly  a  hráli  jsme  hry.  Bohužel,  počasí 
nám nepřálo,  protože  po řadě  krásných zimních dnů 
přišla v onu sobotu silná obleva a sníh se rychle měnil 
ve  vodu,  k čemuž přispíval  i  déšť.  Na chatu jsme se 
tudíž  vrátili  nejen  s  promáčenými  botami,  ale  i  naše 
oblečení  vypadalo,  jako  kdybychom  právě  vylezli  z 
rybníka. Museli jsme proto vše rozvěsit a rozložit okolo 
topení.  Po  dobrém  obědě  a  odpočinku  jsme  se  ve 
společenské místnosti připravovali na slavnostní večer. 
Vyráběli jsme vánoční ozdoby a strojili stromeček. Pak 
již  přišly  netrpělivě  očekávané  chvíle,  neboť  po 
slavnostní  večeři  v  podobě  kuřecího  řízku  s 
bramborovým  salátem  přišel  i  Ježíšek,  kdy  jsme  si 
losovali  dárky.  Potom  se  zpívaly  koledy  a  hrály  hry. 
Jejich  součástí  bylo  i  rozkrajování  jablíček,  pálení 

prskavek a pouštění lodiček z ořechových skořápek se 
zapálenými svíčkami, což v setmělé místnosti navodilo 
skutečně kouzelnou atmosféru. V neděli po snídani byly 
už jen balení, úklid a cesta domů.

Jinak se členové kroužku celou zimu starají o 
bažantí  zásyp,  kam nosí  pšenici  a  srnčí  krmelec,  do 
kterého  zakládají  seno,  tvrdé  pečivo,  oves,  řepu  a 
jablka. Též do něj ve dvou dávkách dali i  léčivo proti 
plicní červivosti, jehož granule smíchali s ovsem. Této 
činnosti  se  věnují  každou  sobotu  nebo  neděli  v 
součinnosti  s Mysliveckým sdružením Zátiší,  které na 
krmení dodává dětem seno, pšenici, oves a léčivo a také 
děti za jejich činnost na konci školního roku odměňuje.

Mgr. Jaroslav Černý, vedoucí kroužku
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Z činnosti Zálesáku, dětského kroužku při Mysliveckém sdružení Zátiší Raspenava

Spokojenost obyvatel frýdlantského výběžku?



Zhruba  v  polovině  září  ke  mně  přijel  na 
návštěvu vnuk. Měl slzy v očích a bylo na něm vidět, že 
mi  chce něco říci.  Zajíkavý hlasem mi sdělil,  že  mají 
novou paní ředitelku. Tu minulou prý měli velice rádi a 
loučili se s ní jen velice neradi. „Proč odešla?“, zněla má 
otázka na vnuka. Prý nějaký konkurz. Nechtěl jsem mu 
v té chvíli vysvětlovat, k čemu takové konkurzy slouží a 
proč jsou. Rozhodně si ale myslím, že na vesnické školy 
nepatří.

Vždyť  ty  jejich  paní  ředitelky  byly  a  jsou 
součástí  vesnického  života,  kultury  a  společenského 
dění.  Není  přece  možné,  aby  se  každé  2  či  4  roky 
měnily. Zřejmě musí projít touto ponižující procedurou. 
Vždyť většinou po starších učitelích přicházejí mladší, 
flexibilnější a hlavně poslušnější pedagogové. Hlavně ti, 
kteří 17. listopad neslaví jako Den studentstva.
Vzpomínám s láskou na paní  ředitelku v Heřmanicích 
za  mého  dětství.  Sedávala  na  jaře  s námi  uprostřed 

zelenajících se trav a pleli jsme věnečky z lučního kvítí. 
Zpívali jsme a vyprávěli si.  Na takové ředitelky potom 
vzpomínáte  celý  život.  Na  koho  však  budou  moci 
vzpomínat dnešní děti  při  takové neustálé obměně ve 
vedení škol, jaké se v současné době praktikuje? Vždyť 
dnešní učitelky už ani nemohou moci chodit s dětmi na 
procházky, pouze v době svého osobního volna. A to si 
každá  z nich  dobře  rozmyslí,  protože  v případě  úrazu 
dítěte by musela vše hradit ze svého. Tato procházka by 
se  totiž  podle  navrhovaného  zákona  stala  její 
soukromou aktivitou.

Ale zpět k mému vnukovi. Bylo mi ho v té chvíli 
líto. A bylo zřejmé, že moje slova jako „zvykneš si, uč se, 
buď  hodný“  nebere  vážně.  Tak  jsem  raději  zmlknul, 
abych se nemusel hanbou propadnout.  Ale jeho slova 
„neberte nám naší paní ředitelku“ mi znějí v uších ještě 
teď.
Franta Čermák, Raspenava 

P r o d e j   s l e p i č e k 

Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb, opět prodává slepičky snáškových plemen Lohman hnědý, Tetra hnědá a 
Dominant  žíhaný, kropenatý, černý, žlutý, modrý a bílý. Slepičky pouze z našeho odchovu!!

Stáří slepiček 16-18.týdnů   cena 159 – 170 Kč / ks – v začátku snášky 178 Kč/ks

Prodeje se uskuteční: v sobotu 6.dubna 2013

Raspenava – u MěÚ – v 14:30 hod

Případné bližší informace  tel: 728605840   728165166  415740719

Při prodeji slepiček - nová služba - výkup králičích kožek – cena 22-35 Kč/ks 
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Naše paní ředitelka



/z veterinárně kontrolovaných chovů, které zaručují kvalitu a vysokou užitkovost/

trasa č.30 Liberecká 

                                   · 13h Raspenava /parkoviště před Zahradnictvím/ 

                                   · 14h Hejnice/u Spořitelny,Klášterní ul./

                                   · 15h Nové Město p.Smrkem  /na náměstí/ 

                                   · 16h Jindřichovice p.Smrkem /u samoobsluhy/

                                   · 17h Horní Řasnice /u obchodu/

Prodej 6.4.2013

Kuřice černé, červené, bílé /nesou bílá vejce/ stáří: 12-18týd. Cena: 120-180,-Kč

Chovní kohoutci 12-18týd. 120-180,-Kč     

Kačeny pekingské /bílé brojlerové/ 1-3týd. 70-90,-Kč

Moularden /kříženec pižmová+peking.kachny/ 1-3týd. 70-90,-Kč  

Kačeny barbarie /francouzský hybrid pižmové kačeny/ 1-3týd. 110-130,-Kč

Husy bílé 1-3týd. 140-160,-Kč

Husy landenské 1-3týd. 140-160,-Kč

Prodej 4.5.2013

Kuřice černé, červené, bílé /nesou bílá vejce/ stáří: 12-18týd. Cena: 120-180,-Kč

Chovní kohoutci 12-18týd. 120-180,-Kč   

Kačeny pekingské /bílé brojlerové/ 1-3týd. 70-90,-Kč

Moularden /kříženec pižmová+peking.kachny/ 1-3týd. 70-90,-Kč  

Kačeny barbarie /francouzský hybrid pižmové kačeny/ 1-3týd. 110-130,-Kč

Kačeny ROUVENSKÉ NOVINKA! 1-3týd. 110-130,-Kč

Husy bílé 1-3týd. 140-160,-Kč

Husy landenské 1-3týd. 140-160,-Kč

Perličky 1-6týd. 90-140,-Kč

Krůty /kanadské širokoprsé brojlerové/ 6-8týd. 260-300,-Kč 
Kalimera /selské brojlerové kuře/ 2-3týd. 90-100,-Kč

Prodej 1.6.2013

Kuřice černé, červené, bílé /nesou bílá vejce/ stáří: 12-18týd. Cena: 120-180,-Kč

Chovní kohoutci 12-18týd. 120-180,-Kč   

Kačeny pekingské /bílé brojlerové/ 1-3týd. 70-90,-Kč

Moularden /kříženec pižmová+peking.kachny/ 1-3týd. 70-90,-Kč  

Kačeny barbarie /francouzský hybrid pižmové kačeny/ 1-3týd. 110-130,-Kč

Kačeny ROUVENSKÉ NOVINKA! 1-3týd. 110-130,-Kč

Husy bílé 1-3týd. 140-160,-Kč

Husy landenské 1-3týd. 140-160,-Kč

Perličky 1-6týd. 90-140,-Kč

Krůty /kanadské širokoprsé brojlerové/ 6-8týd. 260-300,-Kč                      

Kalimera /selské brojlerové kuře/ 2-3týd. 90-100,-Kč 
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PRODEJ CHOVNÉ DRŮBEŽE - reklama



Prosinec  je  nejrušnějším  měsícem  v roce.  
Advent,  Vánoce,  také  konec  roku,  roční  uzávěrky, 
inventury a podobně.  Ve  školce  také prožíváme tento 
měsíc  nejaktivněji.  V první  řadě,  jsme  se   účastnili 
slavnostního  rozsvěcení  stromečku  před  základní 

školou.  Hra  na  Boomwhackers, 
kterou  jsme  předvedli  i 
v nepříznivém počasí,  nás  velice 
baví.  Zazpívali  jsme  zimní 
písničku  a  prožili  příjemné 
odpoledne. 

Oslavili  jsme  s Čertem 
mikulášskou  nadílku.  Připravili 

si  ji  pro  nás  žáci  9.  ročníku základní  školy.  Děti 
statečně recitovaly básničky, zpívaly písničky Čertům i 
Mikulášovi a za odměnu dostaly balíček s dobrotami. 

Vánoční  besídku,  konanou  13.  12.  2012 
naposledy v prostorech České Besedy, jsme si náramně 
užili.  Každá  třída  si  připravila  vystoupení:  koťátka 
Zimní  pohádku  o  pejskovi,  slůňátka  Tanec  větříků  a 
tygříci příběh O Ježíškovi. Děti, které chodí na kroužek 
flétniček, ukázaly vše,  co se  naučily.  Dokonce zvládly 
dvojhlas s tenorovou flétnou. Letos jsme navíc vyhlásili 
soutěž  „Ozdoba  roku  2012“,  kterou  si  vyhodnotili  i 
vyhlásili sami rodiče během vánoční besídky. Soutěž se 
jistě všem zalíbila, protože se nám sešlo neuvěřitelných 
 52 ozdob.  1.  cenu  vyhrála  Anička  Šámalová 
s ozdobičkou  Andílkem,  2.  cenu  vyhrála  Laurinka 
Prudičová se zvonečkem a 3. cenu vyhrál Jiřík Kavka se 
svým  sněhulákem.  Všem děkujeme  za  účast  a  příští 
ročník určitě vyhlásíme.

Bez  dobrůtek  od  šikovných  maminek,  by  se 
žádná  naše  besídka  neobešla,  takže  ani  ta  letošní. 
Maminky  přinesly  spoustu  výborného  cukroví, 
perníčků, dortíčků, buchet a dokonce i řízečky. Co se 
nesnědlo  hned,  mohly  děti  ochutnávat  po  svačince  i 
obědě ještě celý týden.  Maminky - děkujeme.

15.  12.  2012  se  konal  den  otevřených  dveří 
v nové budově Mateřské školy. Je to dva a půl roku, co 
nám ji sebrala voda a my celou tu dobu vzdělávali děti 
v provizorních  prostorech  budovy  České  Besedy. 
Stísněnost nám vynahradila čistota a blízkost pokojů, to 
že jsme zůstali v našem městě a také naděje na novou a 
jistě  lepší  budovu.  Dočkali  jsme  se.  Během  prvních 
lednových  dní  jsme  se  za  pomoci  městského  úřadu, 
dobrovolných  hasičů  a  našich  zaměstnanců 
přestěhovali  do  nového.  Všem,  kdo  se  podíleli  na 
stěhování,  moc děkuji - za obětavost, práci přesčas i 
v sobotu. 

Je  to  pro  nás  všechny  změna,  ale  změny 
k lepšímu se přijímají  rychle.  Máme zde čtyři  krásné, 
veliké, barevně rozlišené herny, s moderně vybavenými 
umývárnami  a  záchody.  Prosluněnou  jídelnu, 
vybavenou  kuchyň,  prostornou  sborovnu,  kancelář  a 
hlavně zahradu s průlezkami, domečky, houpačkami a 
 brouzdalištěm.   S tím  vším  přišly  i  změny  v názvech 
tříd, nové značky, nové děti i nová paní učitelka. Názvy 
tříd  se  změnily  tak,  aby zvířátka odpovídala barvě ve 
třídě. Žlutá třída jsou kuřátka, červená třída berušky, 
modrá třída rybičky a zelená třída žabičky.  Byla nám 
navýšena kapacita ze 75 dětí na 95, proto jsme přijali 
nové děti a tím pádem i p. učitelku. Kapacitu jsme zcela 
naplnili  raspenavskými  dětmi.  Provoz  zůstává 
nezměněn, tedy od  6:00 do 16:30 hod.  Odhlašování 

dětí  z oběda  stále  trvá  den  předem  do  14:00  hod. 
Telefonní čísla: 774 603 657, 487 953 582. 

Od ledna opět jezdí děti, které projevily zájem, 
na kurz plavání. Probíhají v bazénu v Novém Městě pod 
Smrkem  pod  dohledem  dvou  plavčíků.  Páni  plavčíci 
jsou velice profesionální,  protože po páté lekci,  což je 
půlka  kurzu,  už  některé  děti  plavou  sami.  Na  konci 
kurzu děti dostanou medaile a dobroty za své výkony, 
statečnost a dobrou spolupráci. 

Už v nové budově si nás našla dvě vystoupení 
pro děti.  Se zvířátky přijel šikovný pán, ukázal dětem 
sovu pálenou, sokola, ptáčka křivku, papouška a orla 
skalního. Zajímavě vyprávěl, kde zvířátka žijí,  co mají 
rádi,  nechal  je  pohladit  králíčka,  sova  zatančila, 
papoušek seděl dětem na ramenou a orel ukázal rozpětí 
svých velkých křídel.  

S divadélkem zase  přijela  poučná pohádka „O 
chytré  kmotře  lišce“.  Příběh  byl  doprovázený 
písničkami.  Nejvíce  děti  zaujalo  napodobování 
účinkujících  zvířátek  a  mohly  si  to  vyzkoušet  před 
publikem. 

Za  další  pohádkou 
jsme  vyrazili  tentokrát  do 
Naivního divadla na „Hrnečku 
vař“. Pohádka byla velice hezky 
zpracovaná  a  pro  děti  je  to 
nová  zkušenost  a  zážitek  z 
představení  na  divadelních 
prknech. 

Pokračujeme v malování obrázků do výtvarných 
soutěží, s kterým před lety začala  paní učitelka Blanka 
Plachá. Po čase se přidala paní učitelka Hana Hrnková. 
Pod  jejich   vedením,  děti dostaly  spousty  ocenění 
v  celorepublikových  i  mezinárodních  soutěžích.  Nyní 
děti malují pod dohledem paní učitelky Marie Zavřelové 
a  Renaty  Novotné.  V  loňském  roce  získal  3.  místo 
Jaroušek Kopecký v soutěži, kterou pořádá MŠ Hejnice 
Zvoneček s tématem “ dopravní prostředky”. Letos  byla 
oceněna Kačenka Málková, která namalovala Šípkovou 
Růženku pro soutěž  časopisu Informatorium.  Zde  byl 
její  obrázek  také  otištěn.  Snad  budeme  úspěšní  i 
nadále. 

Naši  předškoláčci,  se  průběžně  připravovali  a 
těšili již od září, až půjdou k zápisu do 1. třídy základní 
školy.  Myslím,  že  se  nikdo  nemusel  stydět  za  svůj 
výkon, a tak budeme mít v příštím roce zřejmě dvě třídy 
prvňáčků.  Jistě  se  s budoucími  prvňáčky,  po  dohodě 
s učitelkami z prvního stupně, vypravíme na návštěvu 
za  kamarády  školáky,  nebo  společně  podnikneme 
nějakou akci. Je třeba, aby si své další působiště děti 
prohlédly a vyzkoušely. 

V pátek 22. 2. 2013 jsme oslavili Masopust. Od 
rána jsme se proháněli po školce v různých maskách 
princezen,  šašků,  zvířátek,  bojovníků  apod.  Ve  třídě 
Rybiček se připravovalo jablíčkové potěšení a u Žabiček 
zase slaní šnečci. Po svačince jsme se sešli u Žabiček, 
kde  vyhrávala  hudba  a  my 
tančili, dováděli, zpívali, zkrátka 
se radovali.  

Koncem  března   nás 
čeká vyhánění  Babice  Zimnice, 
a  pak  už  se  budeme  těšit  na 
Jaro!
Za MŠ Vendula Davidová

Raspenavský zpravodaj 1/2013                     www.raspenava.cz 12

Z mateřské školy



Srpen 2010 byl pohromou pro silnice i mosty- 
povodeň  odnesla i  cyklolávku u náhonu pod statkem u 
Frýdlantu.  Všichni  starostové  se  rázem  stali 
organizačním  centrem  záchran  domů,  zásobování  a 
všech vzniklých škod na majetku. Urychleně se řešily 
náhradní lávky pro pěší, k veřejné dopravě , ke škole a 
k zásobování. 

Když  cyklisté  liberecka  začali  evidovat  vzniklé 
škody  po  povodních  v  okrese,  nebylo  sil  na  řešení 
v nastalém frmolu. Po následném uklidnění se v roce 
2011  konaly  první  porady  na  Krajském  úřadu  a  po 
špičkách  jsme  chodili  k  jednotlivým  starostům  s 
otázkou- Myslíte také na cyklisty??  Většina starostů si 
uvědomila,  že  přinášíme  problém  navíc.  Někdo  mávl 
rukou, někdo si řekl o odklad jednání. Teprve ke konci 
roku 2011 se  dalo  jednat  o  možné  obnově  zničených 
cyklotras.  Ještě  větší  problém  byly  zničené  mosty  a 
lávky. 

Město  s  největším  rozsahem  škod  byla 
Raspenava.  Pan  starosta  Pavel  Lžičař  vzdychal,  ale 

neodmítnul  pomoc  a  možné  řešení.  Vyžádal  si  další 
odklad a že brzo uvidíme. Začátkem roku 2012 jsme se 
setkávali  už  s  úsměvem.  Našlo  se  řešení  a  už  bylo 
rozhodnuto, že se opraví jak starý zbořený most, ale i 
dřevěná lávka, kterou vzala voda. Text tohoto oznámení 
je již s plánkem a s termínem, že koncem roku 2013 
budou  mosty  opět  sloužit  i  cykloprovozu.  Pro  místní 
čtenáře  bude v  Raspenavském  zpravodaji  uveden  i 
plánek  trasy  současné,  tedy  náhradní,  souběžně 
čárkovaná čára vyznačuje trasu budoucí. Místní lidé ji 
mají pojmenovanou jako „Střední cestu“. Až ožije provoz 
- tedy v listopadu, tak si naplánujte výlet podél řeky, 
podél náhonu a možná k pivovaru.  Je třeba poděkovat 
zastupitelům, že podpořili toto řešení a vrátili tak všem 
turistům toto  kouzelné místo s klidnou cyklodopravou. 
Až  dozraje  čas  a  bude  vše  připraveno,  pokusíme  se 
vylepšit i cykloznačení. V několika mapách jsou zatím 
navigační zmatky, tak požádáme KČT , aby tuto změnu 
doplnil do celostátní cítě cyklotras.
Autor textu - Miroslav Těšina člen KČTPro 
místní tisk- 24.2.2013

Dne 26. 2. 2013 byl předán Základní škole v Raspenavě sponzorský dar od společnosti NOVUS Česko s.r.o. 
Darem jsou dvě vstupní čistící zóny o velikosti 1, 57 m2 a 3,53 m2. Rohože budou sloužit pro žáky v hlavní budově 
školy v ulici Fučíkova u vstupního prostoru do šaten. 

Na  snímcích  vidíte  vedoucího 
obchodu  divize  EMCO ve  společnosti 
NOVUS Česko s. r. o. Ing. Jiřího Lišku 
s ředitelem základní školy Mgr. Petrem 
Chvojkou  a  zástupcem  ředitele  Mgr. 
Petrem Kozlovským. 

Veronika Vlčková
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Srpen 2010 byl pohromou pro silnice i mosty

 Sponzorský dar z NOVUSu pro Základní školu v Raspenavě
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Reklama



Občanské sdružení Diakonie Broumov je nezisková organizace, která poskytuje sociální služby pro občany z okraje 
společnosti – materiální pomoc sociálně potřebným, azylové ubytování i pracovní příležitost.

 Více na  www: diakoniebroumov.org

VYHLAŠUJE

SBÍRKU  POUŽITÉHO  OŠACENÍ 

Ø     Letního a zimního oblečení /dámské, pánské,dětské/

Ø     Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, 

Ø     Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek)

Ø     Domácí potřeby-nádobí bílé i černé, skleničky- vše nepoškozené

Ø     Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky

Ø     Obuv – veškerou nepoškozenou

Ø     Hračky – nepoškozené a kompletní

Ø     Peří, péřové přikrývky a polštáře 

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME:

Ø ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, matrace, koberce – z ekologických důvodů

Ø nábytek, jízdní kola a dětské kočárky - ty se transportem znehodnotí

Ø znečištěný a vlhký textil 

Sbírka se uskuteční :

 

 10. 4. 2013 od 16,00 do 18,00 hodin

11. 4. 2013 od 14,00 do 16,00 hodin

místo: Městský úřad Raspenava – vjezd vedle hřbitovní brány do prostoru dvoru za budovu úřadu 
(informace p. Lipenská 482 360 431, p. Čapková 482 360 447)

Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic, 

aby se nepoškodily transportem

Bližší informace Vám rádi sdělíme:

Tel. : 224 316 800, 224 317 203

Sbor  dobrovolných  hasičů  v Raspenavě  a  jednotka 
(JSDHO)  kategorie  III/1   tvoří  pevně  semknutý  tým.  Akce 
bývají  většinou  společné,  zejména  kulturní.  „Mnoho  let  se 
vzájemně navštěvujeme s hasiči  v německém Wildenbruchu a 
polském Gryfówě Slaski, rozsvěcujeme vánoční strom ve městě, 
uspořádali  jsme  zajímavou  akci  –  Hasiči  a  tradice,  sděluje 
starosta sboru Josef Hanzl st. 

Nezapomínají  na  tradiční  sportovní  klání  v sálové 
kopané, na  kterém bojují o ceny další sbory v okolí. Od sportu 
je jen krůček k soutěžím a v nich hasiči z Raspenavy opravdu 
vynikají. Vloni se stali vítězi seriálu Superpohár, zúčastňují se 
soutěží Jizerské  ligy.  Kdekoliv  se  „vosáci“  objeví,  vzbuzují 
respekt.

Jednotka  má  k dispozici  34  výjezdových  hasičů. 
„Maximální možnou pozornost věnujeme školení a výcviku, je 
to  základ  pro  kvalitní  práci  při  zásazích“,  připomíná  velitel 
jednotky  Jaromír  Hanzl.  „Vloni  jsme  zasahovali  při  stovce 
událostí,  zejména  technické  pomoci  a  požárech.  Předurčení 
jednotky je  zejména pro dopravní nehody,  práce na vodních 
plochách,  doplňování  hasiv  pro  leteckou  hasičskou  službu, 
odstraňování větrných smrští a kalamit“, upřesňuje.

Z dalších  aktivit  jednotky  uvádím  například  výlet  s dětmi 
z Domova  pro  osoby  se  zdravotním  postižením  na  vrchol 
Smrku, výcvik ve  Flashover kontejneru na HZS Olomouckého 
kraje,  předváděcí  akce  s technikou.  Aby  toho  nebylo  málo, 
odpracovali ještě přes 900 hodin na brigádách.

Musím  připomenout  ještě  jeden  moment  –  vždy 
precizně  připravenou  zprávu  o  činnosti,  v níž  nechybějí 
fotografie,  výčet 
akcí,  popis 
jednotlivých 
výjezdů.  Což  jen 
korunuje  jejich 
dobrou práci.
 
Věra Nutilová
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Diakonie Broumov

Raspenavští hasiči vyjeli ke stovce událostí
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Jarní úklid nebezpečného odpadu
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